



Visioconference

Affirming European security in times of uncertainty Poland's priorities for its Presidency of the Council

Thursday, 16th January 2025, 10h30-12h00

Visioconference in English on the platform Zoom

Poland will assume the Presidency of the Council of the EU throughout the first semester of 2025, when geopolitical tensions are likely to peak. The war in Ukraine is still raging, the situation in the Middle East is deteriorating and incoming US administration after the re-election of Donald Trump opens a new chapter of uncertainty in transatlantic relations. The Polish presidency, against this background, has defined as chief priority in the Council to support the strengthening of European security in all dimensions: external, internal, informational, economic as well as in relation to energy, food and health. Will the EU be able to rise to these challenges? What answer can Poland help shaping on the EU level in the six months to come? And how can France and Austria contribute to affirming European security in this critical moment?

10h30 Introduction

Agnieszka Legucka, Deputy Head of the Department of Strategy at Polish Ministry of Foreign Affairs, Warsaw

10h40 Discussion

Stefan Lehne, Senior fellow at Carnegie Europe

Georgina Wright, Senior Fellow and Deputy Director for International Studies at Institut Montaigne, Paris

Jim Cloos, Senior Associate Fellow at Egmont Royal Institute for International Relations and Secretary General of the Transeuropean European Policy Studies Association (TEPSA)

Magdalena Jakubowska, Vice-President of the Board at Res Publica / Visegrad Insight, Warsaw

Moderation

Dietmar Schweisgut, Secretary General of the Austro-French Centre for Rapprochement in Europe

Conclusion: **Romain le Quiniou**, Managing Director of Euro Créative, Paris

Visioconférence

La sécurité en Europe à l'heure des incertitudes et les priorités de la Pologne pour sa Présidence du Conseil

Jeudi 16 janvier 2025, 10h30-12h00

Visioconférence en anglais sur la plateforme Zoom

La Pologne assumera la Présidence du Conseil de l'UE tout au long du premier semestre de 2025, à l'heure les tensions géopolitiques pourraient atteindre un nouvel apogée. La guerre en Ukraine fait toujours rage, la situation au Moyen-Orient se détériore et l'administration américaine, après la réélection de Donald Trump, ouvre un nouveau chapitre d'incertitude dans les relations transatlantiques. C'est dans ce contexte de tensions grandissantes que la présidence polonaise du Conseil de l'UE a défini comme priorité principale de soutenir le renforcement de la sécurité européenne dans toutes ses dimensions : externe, interne, informationnelle, économique, mais aussi l'énergétique, alimentaire et liée à la santé. L'UE parviendra-t-elle à relever ces défis ? Quelle réponse la Pologne contribuera-t-elle à apporter au travers de sa présidence du Conseil ? Comment la France et l'Autriche peuvent-elles contribuer à affirmer la sécurité européenne en ce moment critique ?

10h30 Introduction

Agnieszka Legucka, Cheffe adjointe du département de Stratégie au ministère polonais des Affaires étrangères, Varsovie

10h40 Discussion

Stefan Lehne, senior fellow à Carnegie Europe

Georgina Wright, senior fellow et directrice adjointe des études internationales à l'Institut Montaigne, Paris

Jim Cloos, senior associate fellow à l'Institut royal Egmont pour les relations internationales et secrétaire général de la transeuropean European policy studies association (TEPSA)

Magdalena Jakubowska, vice-présidente du directoire de Res Publica / Visegrad Insight, Varsovie

Modération

Dietmar Schweisgut, secrétaire général du Centre franco-autrichien pour le Rapprochement en Europe, Vienne

Conclusion : **Romain le Quiniou**, directeur d'Euro Créative, Paris